



တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါအ့ၣ်ဖျါ ၃၀သီ, ၂၀၂၁နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-21-56-11

ချၢၣ်လွံာ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်အယီၤ သဝိဖိသံခံၤ ဇီး ဘၣ်ဒိတဂၤ ဖဲလၢာ်ဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံာ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်, လါမးရှး ၂၀၂၁ နံၣ်

တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤ ပာ်ဖျါဝဲတၢ်ကထိၣ်အသးဖဲ အဘူးဒီးတ---သဝိ, ယဲကံာ်ခိၣ်ကရူာ်, လၢာ်ဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံာ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်ဖဲ လါမးရှး ၂၀၂၁နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမးရှး ၁သီ, ၂၀၂၁နံၣ်န့ၣ်, ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်တၢ်ပီၢ်ဖးထီၣ်အယီၤ လီၢ်ကဝီၤသဝိဖိသံခံၤဇီး တဂၤန့ၣ်ဘၣ်ဒိတဆံးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကထိၣ်သးဖဲ ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အံၤလဲၤဝဲဆူၣ်လၢာ်ဒိၣ် လၢကပှၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အခါ သိလုၣ်ယီၤလါ အဝဲသ့ၣ်လဲၤဒီးဝဲအကျါတခိၣ် ယီၤဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကထိၣ်သးဒ်အံၤအယီၤ လီၢ်ကဝီၤသဝိဖိ သ့ၣ်တဖၣ် ကလဲၤထီၣ်က့ၤလီၤဆူအကျိးကရၢာ်အပူၤအဂီၢ် ပျံၤဘၣ်ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်တဖၣ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. အဝဲ သ့ၣ်အဲၣ်ဒီးလၢလီၢ်ကဝီၤခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ကရဲၤပျီကွံာ်ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤလါ အဝဲသ့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤပှၤ ဘၣ်ဆၣ် တၢ်တပံးထီၣ်မူဒါနီတမံၤဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.^၁

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကထိၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကထိၣ်သးအကလုာ်	ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးမုၢ်နံၣ်မုၢ်သီ	လါမးရှး ၁သီ, ၂၀၂၁နံၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝိ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၣ်)	ဒ---တၢ်လီၢ်, စီၤစုာ်ဒီး တ---သဝိၣ်မံးလၢ, ယဲကံာ်ခိၣ်ကရူာ်, လၢာ်ဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံာ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	စီၤအ---	နီၣ်မ---
သးနံၣ်	၂၄	၁၉
မုၢ်/ခွါ	ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ

^၁ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၤဖဲလါမးရှး ၂၀၂၁ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆှၢ ဟ့ၣ်ထီၣ်အိၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပှၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲဖူပျာ်ယာ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအိၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲး ယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖဲခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ် ဖဲလီၢ်ကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ် ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအိၤ လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ် ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲၤပှၤအါထီၣ်အိၤဖဲပနီကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၤထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ဟံင်ဖီဖီဖီ အိန် /တအိန်	တအိန်	တအိန်
တင်ဖဲးတင်မာ	ပှာဘိုသိလှိုင်ယီ	ပှာဆါတင်
တင်ဘူင်တင်ဘါ	မိလှိုင်ပင်လင်	မိလှိုင်ပင်လင်
လီလါ	သဝီဖီ	သဝီဖီ
အိန်ဆိးနူသဝီ	တ---သဝီ, ယဲကင်ခိန်ကရူင်, လာင်ခိန် ကီဆင်, ချာင်လွိုင်ထူင်ကီရူင်	တ---သဝီ, ယဲကင်ခိန်ကရူင်, လာင်ခိန်ကီ ဆင်, ချာင်လွိုင်ထူင်ကီရူင်

(၂)ပတီတပတီ-တင်ဂုင်တင်ကျါအကံအစီ

၁. ရှုပှးပှးနဟံးန့တင်ကဲထီင်သးတခါအံ၊ တဆိဘင်တဆိတက့.
 ပမာတင်ထံင်လိင်သံကွင်ဒီးပှာတူင်ဘင်တင်လါအသံဖဲဟိင်လင်မ့င်ပိ ပိဖးထီင်အပူအကျါတဂါအမုင်န့ လီ.

ကွဲးနီင်ပှာလါဟ့င်တင်ဂုင်အံ၊ တဂါစုင်စုင်သ့ညါ တင်ဂုင်အံအမုင်အတီလါကျဲလဲင်.
 ပှာဟ့င်တင်ဂုင်အံ၊ မှပှာတူင်ဘင်တင်အကျါတဂါအဘူးအတံန့လီ.

(၃)ပတီတပတီ-ဟ်ဖျါတင်ကဲထီင်သးအဂုင်အကျါလါလါပှဲပှဲတက့

ဟ်ဖျါတင်ကဲထီင်သးအဂုင်အကျါလါလါပှဲပှဲတက့.

ဖဲလါမးရှး ၁သီ, ၂၀၂၁နံန့, ဟိင်လင်မ့င်ပိ ပိဖးထီင်အယိ သဝီဖီ (၂)ဂါ လါအမုင် စီအ--- အသး နံင်အိန်၂၄နံင်ဒီး နီမ---အသးနံင်အိန်၁၉နံင်အံ၊ သံဝဲဒုင်န့လီ. အဝဲသ့င်ခံဂါလင် အိင်လါ တ--- သဝီ, ယဲကင်ခိန်ကရူင်, လာင်ခိန်ကီဆင်, ချာင်လွိုင်ထူင်ကီရူင်န့လီ. တင်ကဲထီင်အသးအံ၊ မှပဲအဆါ ကတီဖဲ အဝဲသ့င်လဲဆူဝဲလါခိန်လါကပှာတင်ဖိတင်လံ၊ လါအကျဲးဆါတင်အဂီအခါန့လီ. (ပှာလါအ သံခံဂါမှပှာဒီတင်အိန်တီ) န့န့အသိး စီက---လါအသးနံင်အိန် ၁၈နံင်လါ အအိန်ဆိးဖဲသဝီတဖျာင်ယိ အပူတဂါအံန့ လဲသကိးစုင်ကိးတင်ပူယီဒီးအဝဲသ့င်န့လီ.

ဖဲဂါစီ ၇း၃၀ န့, သိလှိုင်ယီလါ ပှာတူင်ဘင်တင်ခံဂါဒီးသကိးဝဲတခိန်န့ ထံးဘင်ဟိင်လင်မ့င်ပိဖဲ ဒ---တင်လီ, လါအစီစုင်ဒီး တ---သဝီသါမံးလင်န့လီ. စီအ---ဒီး နီမ---သံဝဲတချီယိဖဲ တင်ကဲထီင်သးအလီအံန့လီ. စီက---, လါအဒီးသိလှိုင်ယီအဂါတခိန်တခီ ဟိင်လင်မ့င်ပိအက့ အခိဘင်တပျင်စုင်ကိးအနိးဖဲဒီးအခိန် တဆံးတက့န့လီ. (ဖဲတင်ကွဲးလံင်အဆါကတီ အဝဲဘျါက့၁၇၁ ၇၁လံ) စီက--- ဟဲက့ဆူသဝီပူတချီယီဒီး က့၁၇းသ့ညါပှာတူင်ဘင်တင်တဖျင်အဟံင်ဖီဖီဒီး လီကဝါခိန်န့တဖျင် ဘင်ယးတင်ကဲထီင်သးအံန့လီ. ဖဲန့အဝဲသ့င်လဲဆူတင်ကဲထီင်သးအလီဒီး ဟဲက့စိင်ပှာလါအသံခံဂါအစိင်ဆူသဝီပူန့လီ.

ဟိင်လင်မ့င်ပိတင်ကဲထီင်သးအံ၊ တမုင်တင်အဆိကတင်တချီဖဲလီကဝါအံအပူဘင်. ဖဲလါဖှာတြျါ အါရံ၁ ၂၀၂၁နံန့ (KHRG တမာန့ဘင် မှနံါမှသိလီတင်ဘင်), ဟိင်လင်မ့င်ပိတဖျာင်ပိဖးထီင်ဝဲဖဲ ဒ---တင်လီအခိင်အယါအယိ သဝီဖီလါ တ---သဝီတဂါ အစုဒီးအခိင်တဖျင် ဘင်ဒိဝဲဒုင်န့လီ. နီဘ---လါအမုင် နီမ---အမုင်န့တဲဝဲလါ, တ---သဝီဖီတဂါအံ၊ ဟဲက့စိင်ယုင်ဒီးတင်ဖိတင်လံ တဖျင်ဒီး တင်ဖိတင်လံတဖျင်အံဒီးသဒါအံ၊ လါဟိင်လင်မ့င်ပိတင်ပိဖးအယိ အဝဲတဘင်ဒိခိင်ဒိင်မှါဘင် န့လီ. လါအပူကွံင်န့, သဝီဖီအဂါတဖျင်သံဒီးဘင်ဒိလါဟိင်လင်မ့င်ပိအိင်ဝဲ မှလါ အဝဲသ့င်ဘင်လှါ

လိလဲဝဲတၢ်ဒုးပျီလီၤလံၤအံၤ လၢအတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိသးသမူအဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ လဲၤပူၤတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လၢဝုၤပူၤအဂီၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢ ၂၀၀၆ တုၤ၂၀၂၀နံၣ်န့ၣ် ထံလီၤကီၢ်ပူၤကညီပုၤယုၢ်အိၣ်ကမံၢ်ကမံးတံၣ် (CIDKP) ဟ့ၣ်တုၢ်လံၤ ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်တၢ်မၤလိတဖၣ်ဆူ လီၤကဝီၤသဝီဖိအဂီၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤဟံၣ်ဖိဖိဖိ တၢ်ဒုးစ့ၣ်စ့ၣ် ညီၣ်န့ၣ်ဆုၢ်ထီၣ်ဝဲအဟံၣ်ဖိဖိဖိခၢၣ်စးတဂၤလၢ ကလဲၤထီၣ်တၢ်မၤလိအံၤ နိသးကဟဲက့ၤဟ့ၣ်ခိ ဟ့ၣ်နီၤလီၤက့ၤအတၢ်သ့ၣ်ညါနီၣ်ပၢ်ဒီး အဟံၣ်ဖိဖိဖိအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ အါတက့ၢ် သဝီဖိတဖၣ်ဟံၣ်သ့ၣ်ပၢ်သးဘၣ်ယး ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်တၢ်လီၤပျံၤလီၤဖုးဒီး စုကဝဲၤလီၤလံၤလၢ တပိၢ်ဖးထီၣ် ဒီးသ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးအဝဲသ့ၣ် သ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ အကဘၣ်ဒီးသဒၤလီၤအနီၣ်ကစၢ်သးဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

လီၤကဝီၤခ့ၣ်အိၣ်ယုၣ်ခိၣ်နီၣ်တဖၣ် တဲဘၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်လၢ ကဟးဆုးကျဲလၢသဝီမုၢ်န့ၣ်တ ကပၤလၢအလဲၤဆူဝုၤလၢဒိၣ် (ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးခံခါလၢန့ၣ်အလီၢ်) မ့ၢ်လၢဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်အိၣ်ဝဲအယိန့ၣ် လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်အဝဲသ့ၣ်အလီၢ်ခံကတၢ်တဘျီန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲလဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၀နံၣ်န့ၣ်လီၤ. အခဲအံၤ အါဒုးတၢ်တက့ၢ်သဝီဖိတဖၣ်ဟးဆုးကျဲအံၤဘၣ်ဆၣ်, ပုၤတနီၤသ့ၣ်ဒီးဝဲလၢ တၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤကျဲဝဲအံၤလၢ အတၢ်လဲၤပူၤတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လၢဝုၤပူၤ (မ့ၢ်လၢအတုၤချ့န့ၣ်ဒီးကျဲအဂၤတဘိအယိ) န့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ် သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်သုးဖဲလဲၣ်တဖုဆိလီၤတ့ၢ်ဝဲလဲၣ်န့ၣ်သဝီဖိလၢ တ---သဝီတဖၣ်တသ့ၣ်ညါဝဲဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢ မ့ၢ်ပိၢ်အံၤဘၣ်တၢ်ဆိလီၤတ့ၢ်အီၤဖဲ အပူၤကွံၣ်တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ ကညီတၢ် ထူၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ်(KNLA)ဒီး ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သုးအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နီၣ်ဘ---တဲဝဲလၢ, တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်တလဲၤလၢဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဟီၣ်ကဝီၤဒီး တသူၤကျဲလၢအိၣ်ဒီးဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်န့ၣ်လၢဘၣ်- “ဟီၣ်ကဝီၤအဝဲန့ၣ် (ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်) တၢ်ကဲထီၣ်သးအိၣ် ခံဘျီလံၤအယိ ပသူၤကျဲတဘိန့ၣ်တဘျီလၢဘၣ်. ပဟးထီၣ်ဟးလီၤလၢသဝီအခိၣ်အယၢ်မးတဘျီလၢဘၣ်. ပဘၣ်ယိၣ်တၢ်ဒိၣ်မး. ပုၤတဲပုၤလၢ သူကျဲအဝဲန့ၣ်တဂ့ၤသန့ၣ်က့ ပဘၣ်လဲၤပူၤတၢ်လၢဝုၤပူၤအယိ ပဘၣ်သူၤကျဲဝဲန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်တလဲၤဒုး, ပအိၣ်တၢ်အဂီၢ်တၢ်တအိၣ်နီၣ်တမံၤလၢဘၣ်. စးထီၣ်လၢ ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်ခံကတၢ်တဘျီန့ၣ်, သဝီဖိတဖၣ်ပျံၤတၢ်ဒီး လဲၤလၢသဝီအခိၣ်အယၢ်တဘျီလၢဘၣ်.” တ---သဝီဖိတဖၣ် မ့ၢ်ပုၤထူၣ်စံၢ်မၤဝဲလၢတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိသးသမူအဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ် ခဲအံၤအဝဲသ့ၣ်ပျံၤ တၢ် (ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်) ဒိၣ်မးလၢ ကလဲၤဆူအစံၢ်ပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတုၢ်သဝီဖိတဖၣ်လၢ သဝီခိၣ်ယၢ်ဟီၣ်ကဝီၤန့ၣ် အိၣ်ဒီးဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်ဘၣ်ဆၣ် အဝဲသ့ၣ်တနၢ် ဟူၤလၢ လီၤကဝီၤခိၣ်နီၣ်တဖၣ် ထုးထီၣ်ရဲၤပျီကွံၣ်ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်တဖၣ်အံၤ နီၣ်တဘျီဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နီၣ်ဘ---တဲ ဝဲလၢ, လီၤကဝီၤပူၤတဝါအဲၣ်ဒီးဝဲလၢ တၢ်ကထုးထီၣ်ရဲၤပျီကွံၣ်ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ် နိသးအဝဲသ့ၣ်ကအိၣ်မူဘၣ်ဝဲ ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအဂီၢ်- “ယဆိမိၣ်ဒုးဟီၣ်ကဝီၤအပူၤအံၤ ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်ကအိၣ်ဒီးဖးအါညါ. သဝီဖိအ ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်ဒီး ပုၤသဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ဒိၣ်လၢဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်အယိန့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်တဖၣ်အံၤ ကြၢး လၢတၢ်ကထုးထီၣ်ရဲၤပျီကွံၣ် နိသးပကအိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်သဘျီဒီး တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်သုးတ အိၣ်လၢ တဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖိလၢသဝီပူၤအံၤ လဲၤပူၤတၢ်အိၣ်လၢဝုၤပူၤလီၤ. ပမ့ၢ်တလဲၤပူၤဘၣ်တၢ်အိၣ်ဘၣ်န့ၣ် ပက အိၣ်မူဒ်လဲၣ်. ပအိၣ်မူဟီၣ်ခိၣ်ချၢတစီၢ်တလီၢ်လီၤ. တၢ်ပူၤကွံၣ်န့ၣ် ပူၤကွံၣ်လံ. ဖဲတၢ်ပတုၣ်တၢ်ခးအက တီၢ်အံၤ, ပအဲၣ်ဒီးဖးအိၣ်မၤအိၣ်လၢပဟီၣ်ခိၣ်လီၢ်လၢမိၢ်ပၢ်ဖဲဖုဟ့ၣ်သါပုၤအပူၤလီၤ. တၢ်အိၣ်သးမ့ၢ်အိၣ်ဒ်အံၤ ဒုး ပတၢ်အိၣ်မူတလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ဘၣ်. တၢ်အံၤလီၤသးအုးဒိၣ်မးလီၤ.”

ပုၤတုၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိဖိဖိတဖၣ် လိၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်မၤမုၢ်ဒီးဟ့ၣ်ဆူၣ်ထီၣ်က့ၤသးဂံၢ်ဘါ (နိသးကလဲၤခိဖျိတၢ် သးအုးအံၤကန့ၢ်အဂီၢ်) န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သုး ခိၣ်ချ့သုးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် (ခ.မ.ရ-၉၂) အိၣ်ဆိလီၤအသး ဘူးဒီးတ---သဝီန့ၣ်လီၤ. အသုးရ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဝဲ ပုၤတုၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိဖိဖိတဖၣ်ဒီး ဟ့ၣ်လီၤစ့ၢ် ကိးအဝဲသ့ၣ် ဟုသးသၢတံၢ်ဒီး ဝဲတတံၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိဖိဖိ ဒီးန့ၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိး ကျိၣ်စ့တၢ်မၤ

စၤလၢအဘူးအတၢ်လၢ လဲအိၣ်ဆိးလၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. (ဟံၣ်ဖိယိဖိတဟ်ဖျါထီၣ်လၢ အဝဲလိၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၤဘၣ်.)

(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုန့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲး တၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဘူးအတၢ်တဂၤ ဟ့ၣ်အခွဲးလၢ KHRG ကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒိန့ၣ်အီၤဖဲ လၢမးရှး ၁၁သီ, ၂၀၂၁နံၣ်, ဖဲတ--- သဝီ, ယဲကံၢ်ခိၣ်ကရၢၢ်, လၢဂီၢ်ခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဟ်ဖျါဖဲ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်လၢအသံဖဲဟီၣ်လၢ်မ့ၢ်ပီၤ ပီၤဖးထီၣ် ခံၣ်အံၤအစိၣ် န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤတဖၣ်-လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)

ကညိၣ်ဂီၢ်ခိၣ်ယၢ်ကရၢၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကီၢ်

ကညိၣ်ဂီၢ်ခိၣ်ယၢ်ကရၢၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢၢ် သဘူတဖု လၢအာၣ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၤထီၣ်ပုၤဂီၢ်ခိၣ်ယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ် ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိၣ် လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပါတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ် ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤကမျၢၢ်တဖၣ် အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘို ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဖျါန့ၣ်လီၤ.

Kler Lwee Htoo (Nyaunglebin) District

